
P R O T O K O L Z P O S I E D Z E N I A R A D Y S P O L E C Z N E J 
S Z P I T A L A R E J O N O W E G O I M . DR. J O Z E F A R O S T K A W R A C I B O R Z U 

W DNIU 19 S I E R P N I A 2015 R. 

Lista obecnosci na posiedzeniu: 

- Przewodniczacy Rady Spoiecznej - Ryszard Winiarski 

- Czlonkowie Rady Spoiecznej - Feliksiak Janusz, Iskala Anna, Kandora Dariusz, 

Kusmierz Elzbieta. Mainusz Henryk, Migocki Konrad, Mruszczyk Marek, Plura Adrian, 

Smyczek Maria. Wojnar Tadeusz 

- Dyrekcja Szpitala Rejonowego - Ryszard Rudnik. Wlodzimierz K^cik 

- Przedstawiciele Z w i ^ k o w Zawodowych dzialaj^cych przy Szpitalu Rejonowym: 

Z w i ^ e k Zawodowy Lekarz, Z w i ^ e k Zawodowy Laboratoriow, N.S.Z.Z Solidamosc, Z w i ^ e k 

Zawodowy Piel^gniarek i Potoznych, Z w i ^ e k Technikow RTG. 

Porzadek posiedzenia: 

1. otwarcie obrad, 

2. stwierdzenie prawomocnosci obrad, 

3. przyjecie protokolu z dnia 20 maja 2015 r., 

4. podj^cie uchwaly nr 6/2015 Rady Spoiecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa 

Rostka w Raciborzu w sprawie wyrazenia opinii na temat wydzierzawienia Zakiadu 

Diagnostyki i Terapii wchodz^cego w sklad struktury organizacyjnej Szpitala 

Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu, 

5. podj^cie uchwaly nr 7/2015 Rady Spoiecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa 

Rostka w Raciborzu w sprawie zaopiniowania wprowadzenia zmian w strukturze 

organizacyjnej zwi^zanej z ograniczeniem dzialalnosci poprzez wykreslenie ze 

struktury Zaklad Diagnostyki i Terapii, 

6. podj^cie uchwaly nr 8/2015 Rady Spoiecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa 

Rostka w Raciborzu w sprawie zaopiniowania wprowadzenia zmian w strukturze 

organizacyjnej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu - pol^czenie 

Dzialu Kadr z Sekcjq Rachuby, 
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7. podj^cie uchwaly nr 9/2015 Rady Spoiecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa 

Rostka w Raciborzu w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady Spoiecznej 

do skladu Komisji Konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 

Z-cy Dyrektora ds. Medycznych, 

8. podj^cie uchwaly nr 10/2015 Rady Spoiecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa 

Rostka w Raciborzu w sprawie nieodplatnego przekazania mienia ruchomego malej 

wartosci, 

9. podj^cie uchwaly nr 11/2015 Rady Spoiecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa 

Rostka w Raciborzu w sprawie zakupu nowej aparatury i sprzetu medycznego przez 

Szpital, 

10. podj^cie uchwaly nr 12/2015 Rady Spoiecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa 

Rostka w Raciborzu w sprawie przyznania nagrody pieni^znej Dyrektorowi Szpitala. 

11. sprawy biez^ce: 

> aktualna sytuacja fmansowa placowki 

12. wolne wnioski, 

13. zamkni^cie obrad. 

Przebieg posiedzenia: 

Ad. l 

Posiedzenie w dniu 19 sierpnia 2015 r. roku powitaniem zebranych, o tworzyl 

Przewodniczacy - Ryszard Winiarsk i . 

Na wst^pnie glos zabral Przewodniczacy Ryszard Winiarski - zapewnil , iz zrobi 

wszystko aby szpital funkcjonowal poprawnie i na wysokim poziomie w pierwszej 

kolejnosci biorac pod uwag? bezpieczeristwo pacjentow. Wyraz i l swoje rozgoryczenie 

obecnq sytuacja, rozumie niezadowolenie zalogi ale zaniepokojony jest jej 

zachowaniem, ktora pomimo nie podjetych jeszcze ostatecznych decyzji podj^la kroki 

protestu. Wspominal o funduszach unijnych jakie przeznaczone s^ na sluzb? zdrowia 

glownie na jej doposazenie. warunkiem otrzymania pieni^dzy jest opracowanie map 

potrzeb zdrowotnych, ktore do c h w i l i obecnej nie zostaly opracowane. W zwiazku 

z obecn^ sytuacja nalezy brae pod uwag? wszystkie rozwi^zania i uwaza. ze jest to 

dobra droga pomimo, iz pracownicy jak i Z w i ^ z k i Zawodowe si? z n i ^ nie zgadzaj^. 

Nalezy dobrze si? zastanowic nad przysztosci^ szpitala. Jako organ zalozycielski musi 

brae pod uwag? wszystkie rozwiqzania, ktore b?d^ mialy na celu lepsze 

funkcjonowanie p lacowki . W chwi l i obecnej Powiat nie posiada rezerw fmansowych 
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i na t? chwil? nie ma mozl iwosci udzielenia pomocy fmansowej Szpitalowi (umorzenie 

Szpitalowi rat tez nie b?dzie mozl iwe) , ze strony Narodowego Funduszu Zdrowia 

takze nie zapowiada si? aby zaplacil Szpitalowi za wszystkie nadwykonania 

wygenerowane na koniec 2015 r. Kwota niezaplaconych nadwykonari przez N F Z 

od 2009 roku szacuje si? na poziomie 10 mln z l . Przypomnial . iz podj?te na 

dzisiejszym posiedzeniu Rady Spoiecznej uchwaly b?d^ rowniez opinio wane na 

Radzie Powiatu. Od 2003 r. nie wiele zostalo zmienione odnosnie doposazenia 

Zakiadu Diagnostyki , zastanawia si? czym leczyc aby miec na wzgl?dzie 

bezpieczehstwo pacjentow. Biorac pod uwag? wszystkie argumenty w chwi l i obecnej 

nie widzi lepszej drogi zmierzaj^cej do poprawy funkcjonowania szpitala. 

Nast?pnie poprosil o zabranie glosu Dyrektora Ryszarda Rudnika. ktory przedstawiJ 

propozycj? rozwi^zania sytuacji w Zakladzie Diagnostyki i Terapi i . 

Rozpocz^l od kolejnosci zalatwienia spraw, uwaza iz jest to tryb wlasciwy. Problem 

zglasza si? do organu doradczego czyl i Rady Spoiecznej w uzgodnieniu 

z Przewodnicz^cym Rady tematy umieszcza si? w porz^dku obrad w formie uchwal. 

Rada uchwaly zatwierdza b^dz nie. Niezrozumiale jest dzialanie kiedy na wczorajszej 

sesji Rady Powiatu przed posiedzeniem Rady Spoiecznej wnioski zostaly zlozone w 

formie interpelacji. Po dzisiejszych konsultacjach i zaopiniowaniu uchwal zostan^ 

podj?te dalsze k rok i dziaiania: uchwaly otrzyma do konsultacji Rada Powiatu, a 

nast?pnie odb?d4 si? rozmowy ze Zwi^zkami Zawodowymi . Material ktory zostal 

przeslany zawiera wszystkie warianty post?powania i k ierunki rozwi^zah mozl iwych 

do zastosowania. Szeroko odniesiono si? do przeprowadzonych w szpitalu inwestycji . 

Natomiast od wie lu lat wiadomo, iz inwestycje dotyczace Z D i T s^ niedoszacowane. 

Nie oznacza to, ze inwestycji w Z D i T nie bylo . Szpital 5 lat temu zakupil z wlasnych 

srodkow Tomograf Komputerowy (ktory za chwil? b?dzie wymagal wymiany) , aparaty 

USG na ten czas jest potrzeba zakupow aparatow RTG. Rozwi^zari inwestycyjnych 

jest wiele mozna zaci^gn^c kredyt, wzi^c w leasing, wspomoc moze Powiat. otrzymac 

mozemy srodki z programow zewn?trznych oraz mozemy skorzystac z zewn?trznych 

zrodel finansowania czyl i firma zewn?trzna, wyposazy Z D i T i b?dzie sprzedawac nam 

badania w formie outsourcingu. Na chwil? obecn^ jest to jedyne dobre rozwiazanie 

gdyz organ prowadz^cy nie ma srodkow, aby wspomoc szpital finansowo, kredytu nie 

jestesmy w stanie obsluzyc gdyz jestesmy zwi^zani splat^ B loku Operacyjnego. 

Inwestycje w Z D i T ŝ  potrzebne kompleksowe, wymiana sprz?tu na nowy. wymiana 

systemow operacyjnych, baz danych, archiwizacja danych. Nalezy pami?tac. ze bez 

sprawnej diagnostyki szpital nie b?dzie mogl zakontraktowac swiadczeh medycznych 
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w oddzialach szpitalnych. Pisma od Kierownika Z D i T takze wskazuj^, iz sprz^t 

w Z D i T wymaga kompleksowe] wymiany. Pismo ma charakter zachowawczy, 

wskazuj^cy problem Dyrekcj i w razie jakby doszlo do bl?d6w w badaniach. Nast^pnie 

zwroci l si? do zebranych o przedyskutowanie problemu i wskazanie racjonalnych 

rozwi^zah. 

Pan Janusz Feliksiak - j ak sq potrzeby inwestycyjne Z D i T 

Dyrektor Ryszard Rudnik -6 mln zl (wymiana systemu informatycznego, przebudowa 

pracowni, zakup aparatow RTG, i do 2 lat wymiana T K ) , 

Pan Janusz Feliksiak - czy jest to dzierzawa razem ze sprz?tem, 

Dyrektor Ryszard Rudnik - tak. 

Pan Konrad M i g o c k i - j a k i koszt z dzierzawy otrzyma szpital i czy szpital 

w poprzednich latach wyst?powal samodzielnie o dotacje unijne, 

Dyrektor Ryszard Rudnik - szpital by l w inwestycji . aplikacje dotyczyly zakupow 

inwestycyjnych, cz?sc srodkow zostala pozyskana dla Z D i T , 

W chwi l i obecnej ponosimy koszty zwiazane z funkcjonowaniem Z D i T , ktore zostaly 

przedstawione w materiaiach, (ilosc wykonywania badah oraz porownanie naszych 

cennikow do cennikow badah w innych placowkach). Rozliczanie diagnostyki 

z naszymi oddzialami polega na obciqzaniu w formie uslugowej. Cennik diagnostyki 

nie jest cennikiem najnizszym i w tej kwocie, ktorq wprowadzit Z D i T jestesmy w 

stanie kupic badanial^cznie z inwestycjami, 

Pan Konrad M i g o c k i ~ czy nie mozna oddac ty lko sprz?tu w leasing i nie rezygnowac 

z Z D i T , 

Pan Marek Mruszczyk - dlaczego takie rozwi^zania s^ oplacalne dla innych, a nie dla 

nas. 

Pani Maria Smyczek - co z zalog^ tam zatrudnion^, 

Dyrektor Ryszard Rudnik - zastosowanie ma tu art. 23 KP 

Pan Konrad Migock i - Rada Spoleczna powinna otrzymac wszystkie aspekly 

za i przeciw, aby mogla podj^c prawidlowe decyzje. bo z tego czlonkowie Rady b?d^ 

rozliczani, jedna tresc uchwal wskazuje na wydzierzawienie, natomiast druga na 

wykreslenie ze struktur organizacyjnych Z D i T i ktor^ przyjqc. Rysuje si? wiele 

niejasnosci. 

Dyrektor Ryszard Rudnik - takie ŝ  procedury post?powania. uchwaly Rady 

Spoiecznej nie s^ wi^z^ce dla Dyrekcj i ani dla organu prowadz^cego. Uchwaly RS 

przekazywane ŝ  do konsultacji Radzie Powiatu. W mi?dzy czasie szpital uruchamia 

procedur? o zamowieniach publicznych, ktora w y l o n i firm? zgodnie ze zlozon^ 
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specyfikacjq okreslon^ przez Szpital. Zwroc i l uwag?, iz dzisiejsza rozmowa dotyczy 

inwestycji i ich sposobu przeprowadzenia. Leasing, dzierzawa nie wchodzi w gr?, 

bo z obecnych przychodow nie jestesmy w stanie obsluzyc instrumentow 

zewn?trznych. Odpowiadaj^c na pytanie dlaczego komus si? oplaca, a szpitalowi nie, 

Dyrektor wyjasnii , j eze l i ktos prowadzi dzialalnosc w duzym zakresie maj^c k i lka 

osrodkow prowadz^cych tego typu badania. przede wszystkim koszty osobowe ŝ  

niskie. Organizacja pracy jak i koszty osobowe pozwalaja na dobre funkcjonowanie. 

W naszym szpitalu jest wiele rzeczy ktore dzialaj^ w formie dzierzawy (sprz^tanie. 

zywienie, laboratorium analityczne, d ia l izy) , s^ to najtansze formy uslug ktore potrafi^ 

funkcjonowac na wysokim poziomie z ograniczeniem kosztow przede wszystkim 

kosztow osobowych. 

Pan Tadeusz Wojnar - Radzie Spoiecznej potrzebna jest dyskusja nad przyszlosci^ 

szpitala. Nalezy zastanowic si? jak wspomoc Dyrekcj? w dalszym funkcjonowaniu 

szpitala aby nie doprowadzic do jego zamkni?cia, 

Przewodniczacy Ryszard Winiarski - poinformowal o wizytach w dwoch szpitalach 

ktore zarz^dzane byly przez prywatne spolki i coraz wi?cej w^tp l iwosc i nasuwa si? 

w j ak im kierunku zmierzac. Poprosil o przekazanie wszystkim pracownikom, 

informacji, iz nie b?dzie prywatyzacji szpitala w calosci. B?dzie si? szukac 

punktowych rozwi^zari . fmansowych takich jak Z D i T , wymiana ciepla, wymiana 

piecow. 

Pani lek. Matgorzata Komarnicka (Zwiazek Zawodowy Lekarzy) - poprosila o glos 

Przewodniczacy Ryszard Winiarski - nie udziel i l glosu w tej cz?sci posiedzenia, 

Ad.2 

Po sprawdzeniu prawomocnosci obrad {11 czlonkow) Przewodniczacy poddal pod 

glosowanie otrzymany porzadek obrad 

Za - 7 czlonkow 

Wstrzymato si? - 3 czlonkow 

Przeciw - 1 czlonek 

Rada przy 7 glosach Za, 3 wstrzymujacych si? i 1 sprzeciwie przyj?la porzadek obrad. 

Ad.3 

Nast?pnie Przewodniczacy poddal pod glosowanie protokol z ostatniego posiedzenia 

Za - 9 czlonkow 
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Wstrzymanie si? - 2 czlonkow 

Rada przy dwoch glosach wstrzymujacych si? przyj?la protokol z ostatniego 

posiedzenia. 

Ad.4 

Przewodniczacy za zgod^ czlonkow Rady udzie l i l glosu Pani lek. Malgorzacie 

Komarnickiej . 

Pani lek. Malgorzata Komarnicka (Zwiazek Zawodowy Lekarzy) - obecny system 

pomimo, ze nie ma dyzurow stacjonarnych (s^ dyzury pod telefonem) pozwala na 

zaopatrzenie pacjentow w trybie p i lnym (t?tniaki . wypadki komunikacyjne) 

w systemic calodobowym. Jezeli zaistnieje potrzeba konsultacji lekarza radioioga jest 

on w stanie w szybkim czasie dotrzec do szpitala. Kadra zatrudniona w Z D i T jest 

wykwalif ikowana, pracuje 5 specjalistow z radiologi i , caly zespol technikow 

elektroradiologii, i caly zespol pomocy administracyjnej (rejestratorki, piel?gniarki). 

Odnosz^c si? do kosztow jakie szpital wirtualnie ponosi na rzecz oddzialow 

i poradni nalezy zauwazyc, ze za badania T K wykonywane na rzecz pacjentow 

z poradni placi N F Z , gdyz szpital na te uslugi ma zawarty kontrakt, placi natomiast 

za badania USG i RTG. Szpital wirtualnie placi Z D i T za badania T K . RTG i USG, 

szacunkowa kwota za 2014 r za szpital wynosi okolo 2 mln 500 tys. z l , natomiast 

poradnie za badania USG i RTG to koszt okolo 250 tys. z l . Przyznala, iz wyliczona 

kwota 6 mln zl przydalaby si? ale mozna pewne rozwi^zania wprowadzac 

sukcesywnie. niekoniecznie jest potrzeba jednoczesnej wymiany sprz?tu, 

niekoniecznie trzeba mowic o kwocie 6 mln, natomiast kwota 2 mln 500 tys. zl 

rocznie. to kwota ktor^ szpital b?dzie musial uzyskac zeby zaplacic firmie zewn?trznej 

za badania ktore w tej chwi l i wykonywane sq bez zadnych ograniczeh. 

Dyrektor Ryszard Rudnik - nie zgodzil si? ze stwierdzeniem koszty wirtualne wedlug 

Dyrektora s^ to koszty rzeczywiste. zapytal j a k i jest koszt funkcjonowania Z D i T , 

Pani lek. Malgorzata Komarnicka (Zwiazek Zawodowy Lekarzy) - jest to personel 

szpitalny wi?c nie potrzeba dodatkowych oplat zwi^zanych z wykonaniem badania, 

a koszty o ktore pyta Dyrektor to koszty osobowe. Kontynuuj^c wyrazi la obaw? 

ze strony pracownikow Z D i T , iz nie wiedz^ jaka f irma mialaby przejac zaklad. Firmy 

ktore dzialaj^ na naszym rynku to Helimex, Skopix to f i rmy. ktore maj^ pracownie 

T K . R M i kontrakt z N F Z , posiadaj^ takze pracownie USG. RTG dzialaj^ce do 

godziny 17:00 pracownie te nie obejmuj^ calodobowych uslug dla szpitali . Jezeli taka 

firma obejmie Z D i T b?dzie chciala obnizyc koszty poprzez wprowadzenie 
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teleradiologii. Polegaj^ce na t ym, iz badanie wykonuje technik bez obecnosci lekarza 

ktore jest prawnie niedozwolone, a opis badania przesylany jest systemem sieciowym 

do lekarza np. w Gdarisku, ktory wykonuje opis nie w trybie natychmiastowym ale np. 

do dwoch godzin. Wprowadzenie teleradiologii , to zagrozenie dla zycia 

i zdrowia pacjenta. 

Dyrektor Ryszard Rudnik - firma wyloniona w przetargu b?dzie miala okreslone 

warunki j ak ich od niej oczekujemy. Zaznaczyl, ze wszelkie ustalenia co do konstrukcji 

umowy i jej warunkow b?d^ konsultowane z Pani^ Kie rownik Z D i T , 

Przewodniczacy Ryszard Winiarski - zwroc i l si? do Pani doktor z zapytaniem czy ma 

propozycj? rozwi^zah dotyczqc^ mozliwosci zaoszcz?dzenia i zakupu sprz?tu 

(na chwil? obecny strata okolo 800 tys. z l ) . 

Pani lek. Malgorzata Komarnicka (Zwiazek Zawodowy Lekarzy) - sprz?t powinien 

podlegac wymianie raz na 10 lat. Sprz?t ucyfrowiony ktory zostal zamontowany 

w 2005, 2006 r. w dokumentach firma zalozyla wspieranie technicznie, serwis na okres 

10 lat. Od 2010 r. systematycznie Dyrekcja monitowana byia o potrzebach wymiany 

sprz?tu. T K na chwil? obecny dziala bez zastrzezen (zakup w 2009 r . ) . Podkreslila, ze 

nie ma w p l y w u na finanse szpitala. Nie potrafila takze odniesc si? do konkretnie 

zadanego pytania Przewodnicz^cego. 

Pani Anna Iskala - Dyrekcja powinna dokladnie przedstawic wszystkie koszty 

zwiazane z funkcjonowaniem Z D i T (sprawy dyzurowe) a takze sprawy kadrowe, 

Dyrektor Ryszard Rudnik - mozna by zastanowic si? nad zmiany systemu dyzurowego 

tylko jezel i b?dzie dyzur stacjonarny nie b?dzie mia l kto dyzurowac. Personel niestety 

wymusza pewne zachowania dotyczqcych finansow i tak jest tez w Z D i T . Mi?dzy 

innymi podj?te dziaiania dotyczace zmiany funkcjonowania Z D i T dotyczy takze spraw 

kadrowych. 

Pan Marek Mruszczyk - przedstawiony problem dotyczy braku pieni?dzy na zakup 

nowego sprz?tu, sytuacja zostala skomplikowana tym, iz przez 10 lat nic nie zostalo 

zrobione. 

Dyrektor Ryszard Rudnik - nie zgadza si? z tym, ze nic nie zostalo zrobione byly 

przeprowadzone male inwestycje ktore nie ŝ  rozwi^zaniem. System informatyczny 

obslugiwany jest przez k i lka firm, inwestycje prowadzone s^ cz^stkowo. Mozna 

wprowadzic krotko terminowe rozwi^zania ale i tak nastqpi moment zeby rozwi^zac 

ten problem kompleksowo. 

Pan Konrad Migock i - przy leasingu mozna duzo wrzucic w koszty i jest to bardziej 

oplacalne, w chwi l i obecnej raty leasingowe s^ bardzo obnizone, 
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Pan Marek Mruszczyk - zaobserwowal brak dobrej komunikacj i na stopie Dyrekcja -

Zwi^zk i Zawodowe i organ zatozycielski. 

Dyrektor Ryszard Rudnik - uwaza, ze proces komunikacj i jest prawidtowy. Najpierw 

Rada Spoteczna i wyznaczenie kierunku decyzji, a nast?pnie konsultacje ze Zwigzkami 

i pracownikami. Rada Spoleczna to cialo kolokwialne i doradcze. 

Pan Konrad Migock i - aby podj^c decyzje chce wiedziec czy np. umowa z f i rm^ 

b?dzie zawierac istotne elementy dotyczace pracownikow, godzin udzielania 

swiadczen, 

Dyrektor Ryszard Rudnik - uchwala ma charakter proceduralny ze wskazaniem dzialah 

dla Dyrekcj i . g lown^ decyzje podejmuje Rada Powiatu. Zasady wspolpracy 

i konstruowania umowy z f i r m ^ b?d^ okreslone w specyfikacji i przedyskutowane 

z Kierownikiem Z D i T . Moze si? okazac, ze nie znajdzie si? zadna firma gdyz np. nie 

speini warunkow - niedobory specjalistow na rynku. 

Po zakonczonej dyskusji Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? nr 6/2015 Rady 

Spoiecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie wyrazenia 

opinii na temat wydzierzawienia Zakiadu Diagnostyki i Terapii wchodz^cego w sklad 

struktury organizacyjnej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu 

w brzmieniu pozytywnym 

Za - 5 czlonkow 

Przeciw - 3 czlonkow 

Wstrzymalo si? - 3 czlonkow 

Rada przy 5 glosach Za, 3 wstrzymujacych si? i 3 przeciw, przyj?la uchwal? nr 6/2015 Rady 

Spoiecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie wyrazenia 

opinii na temat wydzierzawienia Zakiadu Diagnostyki i Terapii wchodz^cego w sklad 

struktury organizacyjnej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu, 

Ad,5 

Nast?pnie Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? nr 7/2015 Rady Spoiecznej 

Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie zaopiniowania 

wprowadzenia zmian w strukturze organizacyjnej zwi^zanej 

z ograniczeniem dzialalnosci poprzez wykreslenie ze struktury Zaklad Diagnostyki 

i Terapii w brzmieniu pozytywnym, 

Za - 5 czlonkow 

Przeciw - 3 czlonkow 
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Wstrzymalo si? - 3 czlonkow 

Rada przy 5 glosach Za, 3 wstrzymujacych si? i 3 przeciw przyj?la uchwal? nr 7/2015 

Rady Spoiecznej Szpitala Rejonowego im . dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie 

zaopiniowania wprowadzenia zmian w strukturze organizacyjnej zwi^zanej 

z ograniczeniem dzialalnosci poprzez wykreslenie ze struktury Zaklad Diagnostyki 

i Terapii. 

Ad.6 

Dyrektor Ryszard Rudnik - wprowadzenie zmian w strukturze polegaj^cej na 

pol^czeniu Sekcji Plac z Dzialem Kadr usprawni prac? i obslug? w tych obszarach. 

Pol^czenie wspolnych zadari maj^cych na celu dokladniejsz^ kontrol? i sposob 

rozliczenia danych zwi^zanych z wprowadzeniem np. Rejestratora Czasu Pracy (RCP), 

Pan Konrad Migock i - czy przewiduje si? redukcj? zatrudnienia w tych dzialach, 

Dyrektor Ryszard Rudnik - na chwil? obecny nie ma takiej potrzeby. 

Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? nr 8/2015 Rady Spoiecznej Szpitala 

Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie zaopiniowania 

wprowadzenia zmian w strukturze organizacyjnej Szpitala Rejonowego im . dr. Jozefa 

Rostka w Raciborzu - pol^czenie Dzia lu Kadr z Sekcj^ Rachuby w brzmieniu 

pozytywnym 

Za - 10 czlonkow 

Przeciw - 0 czlonkow 

Wstrzymalo si? - 1 czlonek 

Rada przy 10 glosach Za i 1 wstrzymujgcym si? przyj?la uchwal? nr 8/2015 Rady 

Spoiecznej Szpitala Rejonowego im . dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie 

zaopiniowania wprowadzenia zmian w strukturze organizacyjnej Szpitala Rejonowego 

im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu - pol^czenie Dzia lu Kadr z Sekcj^ Rachuby 

Ad. 7 

Przewodniczacy Ryszard Winiarski - zgodnie z wymogami prawnymi nalezy 

wyznaczyc przedstawiciela Rady Spoiecznej do Komis j i Konkursowej 

Dyrektor Ryszard Rudnik - kiedy dyrektorem nie jest lekarz nalezy oglosic 

post?powanie konkursowe na stanowisko Z-cy Dyrektora ds. Medycznych po uplywie 

kadencji. 
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Pan Henryk Mainusz - zgtosit p. Tadeusza Wojnara jako kandydata do Komis j i 

Konkursowej z ramienia Rady, 

Wi?cej zgtoszen nie byto. Pan Tadeusz Wojnar wyraz i l zgod?. 

Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? nr 9/2015 Rady Spoiecznej Szpitala 

Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady 

Spoiecznej do skladu Komisji Konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 

Z-cy Dyrektora ds. Medycznych z wyznaczeniem Pana Tadeusza Wojnara na przedstawiciela 

Rady Spoiecznej 

Za-11 czlonkow 

Rada jednoglosnie przyj?la uchwal? nr 9/2015 Rady Spoiecznej Szpitala Rejonowego im. dr. 

Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady Spoiecznej 

do skladu Komisji Konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 

Z-cy Dyrektora ds. Medycznych z wyznaczeniem Pana Tadeusza Wojnara na przedstawiciela 

Rady Spoiecznej. 

Ad.8 

Dyrektor Ryszard Rudnik - jest to sprz?t ktory u nas jest wycofany z uzytku (np. nie 

spelnia wymogow) ale nadaj^cy si? do uzytkowania w zwiazku z tym aby rozpoczqc 

procedur? potrzebna jest opinia Rady, a nast?pnie zgoda Zarz^du, 

Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? nr 10/2015 Rady Spoiecznej Szpitala 

Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie nieodplatnego przekazania mienia 

ruchomego malej wartosci w brzmieniu pozytywnym, 

Za-11 czlonkow 

Rada jednoglosnie przyj?la uchwal? nr 10/2015 Rady Spoiecznej Szpitala Rejonowego 

im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie nieodplatnego przekazania mienia 

ruchomego malej wartosci. 

Ad.9 

Dyrektor Ryszard Rudnik - zgodnie z zapisami ustawy Dyrekcja moze dokonac 

zakupu sprz?tu b^dz aparatury po uzyskaniu wczesniejszej zgody Rady Spoiecznej. 

W wykazie sprz?tu nie znajduje si? sprz?l na doposazenie Z D i T . 
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Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? nr 11/2015 Rady Spoiecznej Szpitala 

Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie zakupu nowej aparatury 

i sprz?tu medycznego przez Szpital w brzmieniu pozytywnym 

Za-11 czlonkow 

Rada jednoglosnie przyj?la uchwal? nr 11/2015 Rady Spoiecznej Szpitala Rejonowego 

im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie zakupu nowej aparatury i sprz?tu 

medycznego przez Szpital. 

A d . l l i A d . l 2 

Dyrektor Ryszard Rudnik - przedstawil sytuacj? fmansow^. Strata za I polrocze 2015r. 

wynosi 5 mln zl w porownaniu do zeszlego roku gdzie bylo 3 mln 700 tys. z l . 

Swiadczenia wykonane ponad l imi t za I polrocze br. to kwota okolo 4 mln zt 

w porownaniu do zeszlego roku, kwota 2 mln 500 tys. z l . Ogromne problemy 

pojawiaj^ si? z rozliczaniem pakietu onkologicznego w zwiazku z t ym wnioskujemy 

0 przesuni?cie kwoty z pakietu onkologicznego na zakresy podstawowe. Dla przykladu 

z Oddzialu Chirurgicznego przy kontrakcie ok 5 000 000.00 zl NFZ wydz ie l i l 

1 160 536,00 zl gdzie nie ma szans na wykorzystanie tych srodkow i rozHczenie ich 

zgodnie z procedurami rozl iczeniowymi ktore okreslilo M Z i NFZ. Rozliczenie 

procedur zgodnie ze sciezk^ onkologicznq jest bardzo kosztowne i nie dorownujq 

wyceny przez NFZ. Przedstawil nadwykonania na niektorych oddzialach: 

Wewn?trzny I - 467 tys. 

Wewn?trzny I I - 833 tys. 

Neurologia - 174 tys. 

Pedia t r ia- 300 tys. 

To ŝ  wszystko pacjenci ktorzy wymagaj^ pomocy, a szpital nie moze jej odmowic. 

Wspominal o malej i losci specjalistow na rynku. 

Pan Janusz Feliksiak - poprosil o informacje na temat map zdrowotnych, 

Dyrektor Ryszard Rudnik - mapa zdrowotna b?dzie bardzo waznym dokumentem przy 

kontraktowaniu jezel i w mapie potrzeb zdrowotnych nie zostanq zabezpieczone 

swiadczenia na danym rejonie. to fundusz nie oglosi konkursu. Istniej^ obawy czy 

mapa potrzeb zdrowotnych b?dzie tworzona w sposob merytoryczny i zgodny 

z zapotrzebowaniem na okreslone swiadczenia. Wielokrotnie zwracal si? do Starosty 

aby poprzez Zwiazek Powiatow interweniowal zeby miec w p l y w na ksztaltowanie 

map. 
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Pan Janusz Feliksiak - czy wiemy jak wygl^damy na tie innych krajow unijnych. 

Dyrektor Ryszard Rudnik - w wi^kszosci kraje maj^ unormowany system dost?pu do 

swiadczeh, u nas natomiast jest odwrotnie co stwarza bardzo duz^ konkurencj? na 

rynku. 

Przewodniczacy Ryszard Winiarski - na spotkaniu z Minis t rem Zdrowia uzyskal 

informacje, iz w kazdym powiecie ma bye jeden szpital, a mapy opracowane zostan^ 

do kohca wrzesnia. 

Pan Marek Mruszczyk - zapytal o badania dla osob zatrzymanych przez policj? i nie 

zlozenia przez szpital oferty w w y n i k u czego policja zatrzymanych b?dzie wozic na 

badania do Rybnika. Koszt okolo 50 tys. rocznie. 

Dyrektor Ryszard Rudnik - wyjasni i , iz warunki kontraktowe ŝ  obwarowane tak imi 

przepisami, ze powinnismy wykonywac to za darmo. Zglaszano wiele uwag do umowy 

ale ich nie przyj^to przez Komed? Pol ic j i . Komenda Powiatowa Pol ic j i w Katowicach 

nie chciala z nami nawet na ten temat rozmawiac. Oferta byia dla szpitala 

niekorzystna. 

Ad.lO 

Przewodniczacy Ryszard Winiarski - podziekowai Dyrekcj i i Z w i ^ z k o m Zawodowym 

za uczestnictwo w posiedzeniu. W dalszej czt^sci posiedzenia pozostali ty lko 

czlonkowie Rady Spoiecznej. 

Przewodniczacy przyznal zebranym, iz komunikacja jest troch? zachwiana, 

Przeprowadzil bardzo powazn^ rozmow? z Dyrektorem wskazal, iz nie chodzi o jego 

prac? lecz o komunikacj? i sprawy kadrowe. Sprawy kadrowe to bardzo trudny temat 

coraz cz?sciej spotykamy si? z niech?ciom lekarzy do szkoleh do doskonalenia swoich 

umiej?tnosci (przykladem jest Oddziai Otolaryngologiczny, Ortopedyczny). 

Nast?pnie Przewodniczacy otworzyl rozmow? na temat przyznania nagrody dla 

Dyrektora. Przytoczyl zapisy ustawy, ktora mowi o przyznawaniu nagrody i jej 

wysokosci. W zwiazku z powyzszym wnioskuje aby podj^c uchwal? ale co do 

wysokosci nagrody zadecyduje sam z Zarz^dem. 

Pan Tadeusz Wojnar - przypomnial , iz to zawsze Rada Spoleczna decydowala 

0 wysokosci nagrody. 

Pan Adrian Plura - zwroci l uwag?, iz w podstawie prawnej wskazano uchwal? Zarz^du 

Powiatu w sprawie zasad i t rybu przyznawania nagrody, uchwala zarz^du jest 

fakultatywna i nie powinna bye cytowana w Uchwale Rady Spoiecznej, 

Pan Tadeusz Wojnar - poprawic podstaw? prawn^, a reszt? pozostawic bez zmian, 
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Pan Konrad M i g o c k i - biorac udziat w glosowaniu chce wiedziec o jak^ wysokosc 

nagrody glosuje i j a k i wp tyw nagrody rocznej b?dzie mial na sytuacj? fmansow^ 

szpitala. 

Pan Tadeusz Wojnar - stawiaj^c wniosek formalny zglosi l aby podstaw? prawn^ 

zmienil prawnik zgodnie z kompetencjami, wycofac zalqcznik do projektu uchwaly 

i przyznac nagrod? w wysokosci trzykrotnego wynagrodzenia. Biorqc pod uwag? 

zaangazowanie i determinacje Dyrektora. Obecna sytuacja spowodowana jest jedynie 

brakiem pieni?dzy z lym systemem finansowania. Nie uchyla si? od przyznania 

dyrektorowi nagrody. 

Pan Marek Mruszczyk - nie kwestionuje zaangazowania Dyrektora w rozwi^zywanie 

problemow zwi^zanych z pozyskiwaniem funduszy, poniewaz jest to bardzo trudne, 

Narodowy Fundusz obcina srodki finansowe, nasyla kontrole ktorych grzywna 

wymierzana jest od procentu zawartego kontraktu ale nalezy zauwazyc. iz waznym 

czynnikiem ktory ma rowniez w p l y w na przyznanie nagrody jest komunikacja mi?dzy 

Dyrektorem, a Zwiqzkami Zawodowymi , ktora w obecnej sytuacji jest bardzo napi?ta. 

Pan Adrian Plura - przyznal. iz zarz^dzanie szpitalem to bardzo trudne zadanie, 

strata szpitala w obecnie trudnych warunkach finansowania nie wynika 

z nieudolnosci dyrektora. Glosowanie nad wysokosci^ nagrody jest niekorzystne przy 

podj?tych dzisiaj uchwalach gdzie obecna sytuacja jest nieakceptowalna przez zalog?, 

Kierownikow Oddzialow co dali wyraz w pismie skierowanym do Rady. W obecnej 

sytuacji nie nalezy wojowac z K K O bo niczego si? nie przeprowadzi. Kolejny temat, 

to nagroda jubileuszowa. Proponuje. iz dopoki nie wyjasni si? sprawa nagrody 

jubileuszowej w s^dzie, to rozmowy i glosowania na temat nagrod dla Dyrektora 

powinny bye zawieszone. Przyznal, jezel i si? okaze, iz przyznana nagroda jest zgodna 

z prawem zaglosuje na tak. Na chwil? obecny Starosta jako pracodawca jest 

z Dyrektorem w konf l ikcie , ktorego kolejnym etapem jest sprawa w s^dzie. 

Pan Tadeusz Wojnar - w takich procedurach jezel i ŝ  wqtpl iwosciach rozstrzyga ten 

temat s^d. Zwyczajowo jak kazdy dyrektor zgodnie z wewn?trznymi unormowaniami 

przyznal sobie nagrod? jeze l i decyzja s^du b?dzie inna Dyrektor nagrod? odda i nie 

nalezy tego wi^zac z t^ nagrody. 

Pan Adrian Plura - Starosta zwroc i l si? o oddanie nagrody jubi leuszowej. Dyrektor 

odmowil i dopiero wtedy skierowano spraw? do s^du. 

Pan Tadeusz Wojnar - prawie kazdy lekarz, Kie rownik Oddzialu prowadzi wlasn^ 

praktyk? lekarsk^ i diagnostyka potrzebna jest ty lko do celow prywatnych. 
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Pan Adrian Plura - pismo o k torym wspomniat podpisali lekarze nie maj^cy 

prywatnych praktyk lekarskich na terenie naszego powiatu gdyz nie mieszkaja na tym 

terenie. Zrozumiale jest gdy pismo podpisuje zaloga ktorej zmiany te dotyczy ale nie 

cala kadra zarz^dzaj^ca. Biorac pod uwag? wszystkie aspekty w dniu wczorajszym 

p. Adrian Plura poinformowal , iz wnioskowal aby te uchwaly zostaly wycofane 

z porz^dku obrad z przykrosciom stwierdzi l , iz nie zostalo to zrobione. 

Pan Tadeusz Wojnar - wlascicielem porz^dku obrad jest Rada Spoleczna, a nie 

Starosta, porzadek obrad na wst?pie zostal przeglosowany i przyj?ty wi?c nie nalezy 

miec pretensji do Przewodnicz^cego, 

Pan Adrian Plura - przedstawil swoje stanowisko z ktorego si? nie wycofuje i ma zal 

do Starosty, bo to Starosta, Przewodniczacy Rady przedstawia czlonkom Rady 

porzadek obrad, 

Pani Maria Smyczek - czy mozemy negocjowac wysokosc kwoty jaka ma bye 

przyznana Dyrektorowi , 

Pan Marek Mruszczyk - proponuje odlozenie uchwaly na pozniejszy okres celem 

ustalenia kwoty, 

Przewodniczacy Ryszard Winiarski - zaproponowal przyznanie nagrody w wysokosci 

150 % , 

Pani Anna Iskala - przesuwaj^c termin glosowania nad uchwaly w obecnej burzliwej 

sytuacji dobrze zrobi zarowno Dyrektorowi jak i Staroscie, 

Pani Elzbieta Kusmierz - proponuje przelozenie uchwaly na pozniejszy okres z uwagi 

na trudny okres zwi^zany z podj?tymi w dniu dzisiejszym uchwalami dotyczqcymi 

zmian funkcjonowania Z D i T , 

Przewodniczacy Ryszard Winiarski - przedstawil dwie propozycje; 

przyznac nagrod? w wysokosci 150 % ze wzgl?du na sytuacje fmansow^ 

szpitala, 

- wstrzymac przyznanie nagrody do chwi l i wyjasnienia nagrody jubileuszowej, 

Nast?pnie Przewodniczacy Ryszard Winiarski zglosil wniosek formalny i poddal go pod 

glosowanie 

- z uwagi na z l^ podstaw? prawn^ uchwala nr 12/2015 Rady Spoiecznej Szpitala 

Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie przyznania nagrody 

pieni?znej Dyrektorowi Szpitala zostaje wycofana z porz^dku posiedzenia, 

Za-10 czlonkow 

Przeciw - 1 czlonek 
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Rada przy jednym glosie wstrzymuj^cym si? przyj?la wniosek Przewodnicz^cego 

o wycofaniu uchwaly nr 12/2015 Rady Spoiecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa 

Rostka w Raciborzu w sprawie przyznania nagrody pieni?znej Dyrek to rowi Szpitala. 

Ad. l3 

Przewodniczacy Ryszard Winiarski - podzi?kowal zebranym za udzial w posiedzeniu. 

Posiedzenie zakohczono. 

Lista obecnosci w zal^czeniu. 

Przewodniczacy Rady Spoiecznej 
Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka 

w Raciborzu 

Protokolowala: G Bujnowska 
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